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Český svaz chovatelů 
Ústřední odborná komise chovatelů králíků, Maškova 3, 182 53 Praha 8 - Kobylisy 

Tel. 284683437, 284684147, fax 284681451, e-mail: kralici@cschdz.eu , http://www.cschdz.eu 

IČO 00443204, DIČ CZ-00443204, Bankovní spojení: KB Praha 9, č. účtu: 635081/0100 

 

 I. - Formální informace 

Datum: St 12. 11. 2014 

Místo: kulturní místnost ubytovny SŠ OGD, Lysá nad Labem 

Čas zahájení: 19,30 hodin 

Prezence (abecedně, v procentech):  

1.) ÚOK CHK: 100 % účast 

2.) Komise Sboru posuzovatelů králíků: 83,3 % 

3.) Revizní komise ÚOK CHK: J. Snítilý 

4.) Tajemník ÚOK CHK: J. Vilhelm 

Číslo jednací: 190-31/2014 

 

 II. - Program schůze zaslaný dne 10. 11. 2014 tajemníkem ÚOK CHK

 

1) Zahájení – př. Sirotek 

2) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK – př. Vilhelm 

3) Statut sboru posuzovatelů králíků – př. MVDr. Šimek 

4) Mezinárodní školení posuzovatelů králíků 2015 

5)  Příprava a zajištění CV 2014 v Lysé nad Labem – př. Sirotek 

6)  Různé 

7.) Diskuze 

8)  Závěr 

 

 III. - Vlastní zápis 

1.) Zahájení  

Př. P. Sirotek zahájil v 19,30 schůzi ÚOK CHK rozšířenou o Komisi sboru posuzovatelů 

králíků. Odkázal na předložený program schůze, přičemž nikdo neměl připomínky a program 

byl schválen. Zapisovatelem zasedání byl navržen př. MVDr. V. Šimek. Ověřovatelem zápisu 

schůze byl navržen př. MVDr. M. Martinec. Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/1/1: Schůze ÚOK CHK schvaluje předložený program schůze, a dále 

zapisovatele schůze př. MVDr. V. Šimka, a ověřovatele zápisu př. MVDr. M. Martince.  

 

2.) Kontrola usnesení z minulé schůze ÚOK 

Usnesení K 14/3/5/1: Doplnění složení standardové komise na web ČSCH (zodpovídá: 

tajemník). Ke dni 12. 11. 2014 splněno. 

Usnesení K 14/3/7/1a: Rozeslání návrhu smlouvy na pořádání CVMK v Lysé nad Labem 

v roce 2015 (zodpovídá: tajemník, př. Sirotek). Ke dni 12. 11. 2014 splněno – viz samostatný 

bod v jednání. 

Usnesení K14/3/7/4a: Napsat příspěvek do časopisu Chovatel o správném způsobu tetování, 

resp. jeho výkladu v návaznosti na zjištěné problémy na výstavách na Šumpersku (zodpovídá: 

př. Ing. Blokeš). Ke dni 12. 11. 2014 splněno - př. Ing. Blokeš uvedl, že do redakce zaslal 

článek. 

Usnesení K 14/3/7/5: Zařazení statutu sboru posuzovatelů králíků do jednání schůze 12. 11. 

2014, jako samostatný bod schůze (zodpovídá: tajemník). Ke dni 12. 11. 2014 splněno. 

 

 

mailto:kralici@cschdz.eu
http://www.cschdz.eu/
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3.) Statut sboru posuzovatelů králíků  

Př. MVDr. V. Šimek předložil návrh statutu sboru posuzovatelů králíků. Vše je vychází z 

nutnosti mít ustanoven takový statut, podobně jako to mají jiné odbornosti – posuzovatelské 

sbory. Ve statutu sboru posuzovatelů králíků jsou pouze „na papír“ převedeny prakticky 

známé a ověřené situace ze školení posuzovatelů králíků. Přílohou bude jednací řád a volební 

řád, aby další jednání mohla probíhat hladčeji. Členové ÚOK CHK a Komise posuzovatelů 

králíků provedli na schůzi několik spíše „kosmetických“ doplnění a úprav. Tato doplnění 

zapracuje př. MVDr. Šimek do konce roku 2014 do stávajícího návrhu statutu, a statut s nimi 

bude na příštím jednání (č. 1/2015) schválen – tak aby se s ním mohli posuzovatelé králíků 

seznámit na školení. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/3/1: ÚOK CHK se kladně vyjádřila návrhu Statutu sboru posuzovatelů 

králíků. V návrhu budou provedeny drobné doplnění před rozesláním jeho definitivní formy 

členům ÚOK CHK a Komise posuzovatelů králíků, a bude předložen na příštím jednání 

ÚOK ke schválení. Zodpovídá: př. MVDr. V. Šimek. Termín: do 31. 12. 2014. 

 

4.) Mezinárodní školení posuzovatel králíků 

Př. Ing. Blokeš hovořil o 12. mezinárodním školení posuzovatelů králíků. To se uskuteční ve 

dnech 27. – 28. 3. 2015 ve Francii. Jedná se o lokalitu nedaleko města Metz, ve kterém se 

v listopadu 2015 uskuteční očekávaná evropská výstava zvířat. I z toho důvodu se na tuto 

problematiku právě toto školení zaměří, a dále budou prezentována francouzská národní 

plemena. Obecně, tyto informace již avizovali zástupci francouzských posuzovatelů na 

mezinárodním školení v Puttenu v roce 2014. Kapacitní situace platí i nadále, a proto se 

počítá s vysláním předběžně 7 – 8 posuzovatelů z ČR. V návaznosti na posuzování na 

evropské výstavě bylo navržena tato delegace: př. Ing. J. Blokeš, D. Caithamlová, J. Jahoda, 

S. Kulanda, P. Sirotek, MVDr. V. Šimek, J. Šíp a jako náhradník př. T. Červinka. Další -  

detailnější informace budou sděleny na první schůzi ÚOK a Komise posuzovatelů králíků 

v roce 2015. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení 14/4/4/1: ÚOK CHK schvaluje předběžnou sestavu posuzovatelů králíků na 12. 

mezinárodní školení posuzovatelů králíků, a to ve složení: př. Ing. J. Blokeš, D. 

Caithamlová, J. Jahoda, S. Kulanda, P. Sirotek, MVDr. V. Šimek, J. Šíp a jako náhradník 

př. T. Červinka.  

 

5.) Příprava  a zajištění CV 2014 v Lysé nad Labem 

Př. Sirotek informoval o přípravách CV 2014. Nejen pro něj, ale pro všechny členy komise 

bylo ne zrovna chtěným překvapením, že expozice králíků se nenacházela v nové hale C (jako 

loni), ale v původní hale A. Členové konstatovali, že tato hala A je pro expozici králíků při 

současném počtu poněkud diskomfortní, a to jak pro zvířata (koncentrace stájových plynů, 

horší světelné podmínky, staré, rezavé a poškozené klece), tak i pro návštěvníky (úzké 

uličky). Co do posuzování, pro detailní posouzení barev je to také problém.  Př. Ing. Blokeš 

poznamenal, že krátce před schůzí zjistil, že v některých klecích chybějí misky. Naproti tomu, 

podestýlka se výrazně zlepšila. Členové ÚOK se dále shodli, že dvouetážové uspořádání klecí 

(bylo v zadní části haly) na podobných celostátních výstavách již jednoznačně patří minulosti. 

Bohužel, o umístění expozice ÚOK nevěděla dopředu a př. Sirotek uvedl, že ze strany 

výstaviště byl tento krok učiněn proto, že by se to prý do nové haly C nevešlo. Tajemník 

ÚOK dále hovořil o materiálních problémech při stavění klecí, kdy nakonec musely být klece 

půjčeny od jiných subjektů. Členové ÚOK CHK věří, že expozici králíků na příští CV 

v listopadu 2015 se podaří umístit do nové velké haly C, která je vskutku ideálně konstrukčně 

řešena i pro výstavy zvířat. 
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Expozice mladých chovatelů králíků je situována odděleně – za klecemi zvířat dospělých 

chovatelů, jak je současným trendem na národních i spolkových výstavách v západní Evropě 

(kde je expozice mládežníků – Jugend vždy samostatně, což dává větší prostor pro prezentaci 

mládežníků i pro lepší výběr cen a pohárů). To je rozdíl oproti odbornosti chovatelů holubů a 

drůbeže zde na výstavě, kde jsou jejich zvířata včleněna do normální expozice zvířat.  

Př. Ing. Blokeš seznámil přítomné s počty posuzovatelů, každý z nich má cca normu zvířat, 

takže musí zvládnout předání výsledků v časovém limitu. Př. MVDr. Šimek uvedl počet 

nominovaných plemen na titul Mistr ČR. Vedoucím posuzovatelem bude př. Ing. Blokeš, 

který bude dělat sumarizaci čestných cen a pohárů. Př. MVDr. Šimek bude mít na starosti 

sumarizaci Mistrů ČR a Šampionů ČR – na základě odevzdaných podkladů od posuzovatelů, 

kteří odpovídají za přidělení výstavního titulu. Př. T. Červinka vhodně hovořil o budoucím 

systému organizace posuzování na celostátních výstavách. Vzhledem k pružnosti systému 

bude potřeba přehodnotit některá dosud zavedená pravidla. Především počet posuzovatelů, 

kteří budou podepisovat klasifikace výborně, nedostatečně a neklasifikován bude nutné 

navýšit. Výrazně by se tím urychlilo posuzování. Bude o tom ještě jednáno na dalších 

schůzích. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/5/1: ÚOK CHK bere informace o přípravách CV 2014 na vědomí. Dále 

doufá, že se pořadateli listopadové celostátní výstavy 2015 (tj. společnosti Výstaviště Lysá 

nad Labem, spol. s r.o.) už podaří umístit expozici králíků do nové haly C. 

6.) Různé 

6.1 Stížnost na neposouzení zakrslých teddy králíků 

ÚOK obdržela dopis od př. Bc. Anety Glaubaufové, jednatelky Klubu chovatelů králíků 

zakrslých teddy a teddy beranů. Upozorňuje v něm na vzniklý problém, kdy na dvou 

výstavách byli konkrétní zakrslí teddy králíci neposouzeni, ačkoliv se jednalo o povolené 

novošlechtění s tetováním dle Registračního řádu. Členové ÚOK i Komise posuzovatelů se 

shodli, že tato situace je poněkud složitější, a to vzhledem k tomu, že populace chovatelů 

zakrslých teddy se dělí na dvě kvantitativně odlišné skupiny – směry. Jeden směr (menšina) 

má povolené klasické novošlechtění, zatímco druhá (podstatně větší) skupina se zabývá jejich 

chovem bez tetování, kteří se klasifikují jednodušším způsobem na speciální oceňovací lístky. 

Bude potřeba uvést informace o zakrslých teddy králících na správnou míru, především 

z důvodu, že chovatelská veřejnost mnohdy není zcela jasně informována a mohou kolovat 

různé polopravdivé informace. Nutno podotknout, že zakrslí teddy králíci jsou natolik 

nekonvenční, že minulá ÚOK CHK sice v roce 2009 na apel př. J. Šípa (který u nás započal s 

jejich posuzováním, intenzivně se tomu věnuje a spolupracuje s klubem) jejich klub povolila 

ustanovit, ale dlouhodobě se nijak detailněji touto problematikou nezabývá. Bylo navrženo, 

aby se na školení posuzovatelů králíků v roce 2015 s touto situací posuzovatelé stručně 

seznámili – tedy co se má bodovat na klasických výstavách ČSCH (tj. jen povolené tetované 

novošlechtění) a co patří jen na speciální výstavy klubu (ostatní zakrslí teddy králíci od členů 

klubu). 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení: K 14/4/6/1: ÚOK CHK bere informaci o předložené problematice zakrslých teddy 

králíků na vědomí. Dále, ukládá seznámit posuzovatele králíků na školení v roce 2015 se 

současnou problematikou – směry chovu a hodnocením zakrslých teddy králíků. 

Zodpovídá: př. Ing. Blokeš, J. Šíp. 

 

6.2 Připomínky ke svazovým dokumentům 

Tajemník ÚOK přečetl dopis od posuzovatele králíků př. PhDr. Jana Jirků z Nového Města na 

Moravě, který má dvě připomínky ke svazovým dokumentům. Za prvé, uvádí, že se mu 
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některé listy soupisového archu propisují a některé nikoliv. Z každé výstavy si vede originál a 

dvě kopie. Většina posuzovatelů králíků si vede pouze originál a jednu kopii, jak praví 

ustanovení Vzorníku plemen králíků (a kterou odevzdá na školení pro účely statistiky). Proto 

tak jsou soupisové archy koncipovány, a proto př. PhDr. Jirků vzniká problém 

s propisováním. Tajemník podotkl, že si zatím žádný jiný posuzovatel nikdy nestěžoval. 

Nicméně, dále uvedl, že na skladě je již několik málo bloků archů, tudíž bude potřeba 

rozhodnout o novém dotisku – a právě bude nutno stanovit systém propisování listů archů. 

Členové ÚOK i Komise posuzovatelů se shodli, že všechny listy mohou být propisovací. 

Bude však, samozřejmě, nutno dbát na to, aby se použila nějaká tvrdá podložka, jinak dojde 

omylem k propsání, a tím znehodnocení více listů archů. O tom budou posuzovatelé 

informováni na školení v roce 2015. Druhý dotaz směřoval do problematiky rodokmenů, kdy 

si př. PhDr. Jirků zakoupil rodokmeny s vadným tiskem. Tajemník uvedl, že si zatím nikdo 

nestěžoval, ale provede kontrolu a nápravu. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/6/2: ÚOK CHK bere na vědomí informaci o svazových dokumentech. 

Ukládá vytisknout soupisové archy pro posuzovatele králíků se všemi propisovacími listy. 

Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 28. 2. 2015. Posuzovatelé králíků budou s tímto 

seznámeni na nadcházejícím školení. Zodpovídá: př. Ing. Blokeš. Termín: 28. 2. 2015. 

7.) Diskuze 

7.1 Seminář 

Př. MVDr. M. Martinec připomněl, že dne 9. 10. 2014 proběhl v aule České zemědělské 

univerzity v Praze-Suchdole seminář na téma „Genetické zdroje drobných zvířat“. Mimo 

různých odborníků z akademické a výzkumné sféry na něm částečně participovaly i 

odbornosti chovatelů králíků, drůbeže a nutrií v rámci ČSCH. Výzkum přinesl zajímavé 

výsledky a obohatil dosavadní znalosti o této problematice. Bohužel, ohlas na seminář nebyl 

tak velký jak se předpokládalo. Př. MVDr. Martinec konstatoval, to bylo způsobeno nevhodně 

naplánovaným termínem, kdy o termínu konání bylo vrcholnými manažery ČSCH rozhodnuto 

až ve druhé polovině září a pozvánky na seminář byly zveřejněny až kolem 20. 9. 2015. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení k 14/4/7/1 : ÚOK CHK bere na vědomí informace o proběhlém semináři 

„Genetické zdroje drobných zvířat“, který proběhl dne 9. 10. 2014 v Praze-Suchdole. ÚOK 

CHK dále doporučuje ÚV ČSCH, aby akce pro chovatelskou veřejnost plánoval a 

propagoval v dostatečném časovém předstihu (min. 3 měsíce před akcí) a akce dotýkající se 

odbornosti včas projednal s ÚOK. 

 

7.2 Smlouva na pořádání CVMK 2015 

Tajemník ÚOK seznámil přítomné s návrhem smlouvy na pořádání 45. Celostátní výstavy 

mladých králíků a 7. Celostátní výstavy mladé drůbeže, kterou dopředu členům ÚOK rozeslal. 

Členové měli k návrhu smlouvy několik připomínek, především k organizaci prodeje zvířat, 

k umístění expozice králíků (budeme chtít do nové haly C) a hlavně k dodržování svazových 

předpisů, resp. Řádu pro posuzovatele zvířat ČSCH, vč. jeho dodatku z roku 2014, což se týká 

především situace s řádným proplácením cestovného posuzovatelům. Př. MVDr. Martinec 

velmi vhodně uvedl, že je smutné, že právě výše zmíněný svazový předpis není nejvyššími 

orgány ČSCH dodržován na prestižní a největší výstavě u nás, zatímco na „každé pouťové 

výstavě“ se bez problémů plní. Bude potřeba nalézt společnou cestu, i když to možná bude u 

některých bodů obtížnější jednání. Do budoucna bude další snaha zkvalitňovat servis pro 

vystavovatele i samozřejmě zvířata, ale vše je o jednání a nalezení kompromisu. 

Hlasování: všichni pro 
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Usnesení K 14/4/7/2: ÚOK CHK ukládá doplnit návrh smlouvy na pořádání 45. CVMK a 7. 

CVMD ze strany ÚOK CHK o detaily k prodeji zvířat, o umístění expozice králíků do nové 

haly C a o dodržování svazových předpisů, resp. Řádu pro posuzovatele zvířat ČSCH, vč. 

jeho dodatku z roku 2014, především v ohledu řádného proplácení cestovného 

posuzovatelům.. Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 31. 12. 2014. 

 

7.3 Králičí hop 

Tajemník ÚOK informoval o návštěvě soutěže v králičím hopu v Chotěboři. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/3 : ÚOK CHK bere na vědomí informaci o králičím hopu v Chotěboři. 

 

7.4 Řešení případu kárného řízení ZO Kolín s př. Melcrem 

Př. MVDr. Martinec připomněl, že k případu př. Melcra platí veškerá předchozí schválená 

usnesení ÚOK CHK, vč. toho ve kterém se případ postupuje ÚV ČSCH, který je oprávněn 

takovou situaci řešit a doposud se jí nezabýval.  

Hlasování: 5 pro 

Usnesení K 14/4/7/4 : ÚOK CHK bere na vědomí informace o případu kárného řízení př. 

Bc. Melcra, konstatuje, že platí veškerá předešlá usnesení ÚOK CHK, a také očekává, že 

konkrétní bod bude na schůzi ÚV ČSCH v dohledné době řešen. Text stížnosti na jednání 

ÚV ČSCH předloží tajemník ÚOK na nejbližší jednání ÚV. Zodpovídá: tajemník ÚOK. 

 

7.5 Příspěvky na zahraniční spolupráci 

Tajemník hovořil o žádostech na přidělení dotací, které se měly řešit na konci roku, jak 

budeme znát výsledek hospodaření ÚOK. Jednalo se o účast našich chovatelů na 

Bundesrexschau v německém Schmelzu, o výstavu 4 měst 4 zemí, a dále příhraniční 

spolupráci s chovateli v Sasku (viz zápis 2/2014 ze dne 6. 6. 2014). Předseda ÚOK př. Sirotek 

navrhl poskytnout jim dotaci ve výši poloviny toho, co žádali. S tím souhlasili všichni členové 

ÚOK. Do budoucna se počítá s podporou na zahraniční prezentace především našich 

národních plemen králíků, potažmo jejich chovatelských klubů. Samostatným bodem 

v rámci roku 2015 bude evropská výstava v Metz. Dále je všeobecným pravidlem, že se bude 

přidělovat pouze část ze žádané částky, rozhodně nikoliv celá částka. Vychází se ze systému 

na komunální úrovni, kdy subjekt (obec, kraj) také zpravidla nedotuje celé požadované částky 

žadatelů, a tak přispívá k jejich větší motivaci. Nadále platí pro pořadatele povinnost 

zpracovat příspěvek do časopisu Chovatel. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K14/4/7/5 : ÚOK CHK schvaluje přidělení příspěvku (ZO Komárov, ZO Žitenice) 

na zahraniční spolupráci (viz informace v zápisu z jednání ÚOK CHK č. 2/2014), a sice 

v poloviční výši žadatelů. Zodpovídá: tajemník ÚOK. Termín: do 31. 12. 2014. 

 

7.6 Banner ÚOK CHK 

V průběhu roku 2014 došlo k nabídce ze strany Sekretariátu ČSCH, a sice o možnost 

vytvoření banneru – velkého propagačního plakátu odbornosti chovatelů králíků. Jedná se 

hlavně o jeho umístění na velké výstavy a konference. Tajemník o tomto záměru již 

informoval na schůzi ÚOK CHK č. 2/2014. Fotografie poskytl zdarma ze svého osobního 

archivu př. MVDr. V. Šimek, přičemž na přípravě banneru se dále podíleli př. P. Sirotek a 

MVDr. Martinec. Byly vytvořeny 4 grafické návrhy a po hlasování byl členy ÚOK CHK 

vybrán nejlepší z nich. Zde na schůzi tajemník ÚOK CHK informoval, že banner je již hotový 

a že je připraven k použití na velkých výstavách. 

Hlasování: všichni pro 
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Usnesení K 14/4/7/6: ÚOK CHK bere na vědomí informaci, že informační banner 

odbornosti chovatelů králíků je hotov a připraven k použití na velkých výstavách. 

 

7.7 Pozastavení výkonu funkce posuzovatele králíků na vlastní žádost. 

Tajemník přečetl dopis od posuzovatele králíků př. Ing. Jaroslava Kubáta z Načetína (část 

obce Kalek, okres Chomutov). V něm př. Ing. Kubát žádá o pozastavení posuzovatelské 

činnosti do konce roku 2014. V roce 2015 by chtěl činnost obnovit. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/7: ÚOK CHK bere na vědomí informaci o pozastavení posuzovatelské 

činnosti př. Ing. Jaroslava Kubáta na vlastní žádost, a to do konce roku 2014. Pokud bude 

chtít př. Ing. Kubát činnost obnovit, uvědomí o tom ÚOK. Bude provedena příslušná 

aktualizace webových stránek. Zodpovídá: tajemník ÚOK, termín: do 31. 12. 2014. 

 

7.8 Termíny schůzí, školení posuzovatelů králíků, ústřední konference 

Př. MVDr. Šimek podotkl, že by bylo vhodné stanovit si termíny schůzí ÚOK CHK , školení 

posuzovatelů králíků, a v neposlední řadě i ústřední konference delegátů odbornosti chovatelů 

králíků. Je to především z důvodu, aby si příslušní chovatelé mohli udělat dopředu čas. Na to 

reagoval př. Sirotek. Co do termínů schůzí ÚOK, navrhl následující schéma 5 schůzí v roce 

2015 (18. 1. -  Praha -  možný přesun na jiný termín, 27. 2. - Čáslav, schůze č. 3/2015 bude 

stanovena dle termínu školení adeptů, následně 2. 9. – Lysá nad Labem, 18. 11. – Lysá nad 

Labem). Schůze se budou týkat členů ÚOK CHK a Komise posuzovatelů králíků. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/8a : ÚOK CHK schvaluje navržené termíny pro konání společných 

schůzí ÚOK CHK a Komise posuzovatelů králíků na rok 2015. 

Co se týče školení posuzovatelů králíků, členové ÚOK CHK a Komise posuzovatelů se 

předběžně dohodli na termínu sobota 28. 2. 2015. Místem konání bude tradičně SZeŠ 

v Čáslavi, který poskytuje komfort v organizaci, ubytování i stravování účastníků. Školení 

bude netradičně jednodenní. Organizační podrobnosti a náplň školení se dohodne na příští 

schůzi v lednu 2015 a posléze tajemník pošle pozvánky. Hovořilo se i o možnosti proplácet 

účastníkům alespoň část nákladů na cestovné, a to především v návaznosti na placení Fondu 

posuzovatelů. Členové ÚOK CHK a Komise posuzovatelů poznamenali, že by bylo logické 

tedy poskytnout z něj posuzovatelům určitou náhradu, když si to sami platí. O tom se bude 

jednat na příštím zasedání, pravděpodobně až s platností od školení v roce 2016 (bude nutno 

vypracovat systém pro výpočet). 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/8b. . ÚOK CHK stanovuje termín jednodenního školení posuzovatelů 

králíků na sobotu 28. 2. 2015 v Čáslavi na SZeŠ.  

Ústřední konference se uskuteční o den později, tzv. 1. 3. 2015 v Čáslavi. Konference se tam 

konala již v roce 2013. Je tendence střídat místa, s ohledem na cestovní (časové) nároky 

delegátů. Oproti roku 2013, konference v roce 2015 se uskuteční v příjemném prostředí školní 

auly, které je to takové účely jako stvořené. Dalším důvodem pro výběr místa bylo, že 

poměrně dost posuzovatelů králíků jsou zároveň delegáty na ústřední konferenci. Tudíž, by se 

v tomto případě daly ušetřit prostředky na dopravu, když by to byl den po školení. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/8c: ÚOK CHK stanovuje termín ústřední konference delegátů 

odbornosti chovatelů králíků na neděli 1. 3. 2015. Místem konání bude slavnostní aula 

SZeŠ v Čáslavi. Možnost příjezdu a ubytování delegátů v sobotu odpoledne. Zodpovídá: 

tajemník ÚOK (komunikace s SZeŠ Čáslav). Termín: neprodleně. 

 

7.9 Příspěvky na účast na EV Metz 2015 
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Členové ÚOK se dále věnovali příspěvkům na účast na EV ve francouzských Metz 

v listopadu 2015. Od představitelů ÚV ČSCH jsou předběžně takové informace, že by měl být 

opět organizován hromadný svoz. Podrobnosti budou nižším organizačním složkám sděleny 

později. ÚOK CHK vítá tuto aktivitu ÚV ČSCH, nicméně po zkušenostech z hromadné 

dopravy z minulé EV Lipsko 2012, by bylo jistě vhodné více se zaměřit na určité konkrétní 

situace vyplývající z této zkušenosti. Co se týče podpory ze strany ÚOK CHK, tak se členové 

jednohlasně shodli, že vystavovatele z ČR podpoří z rozpočtu odbornosti. Tedy, mimo 

zajištění hromadné dopravy ze strany ÚV ČSCH, by toto byla další finanční výhoda pro naše 

chovatele. O konkrétní podobě příspěvku a jeho výši bude jednáno v průběhu roku 2015, 

v souvislosti s přípravami EV Metz 2015. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K14/4/7/9: ÚOK souhlasí s poskytnutím příspěvku vystavovatelům z ČR, kteří 

obešlou evropskou výstavu v Metz 2015. O konkrétní podobě příspěvku bude jednáno 

v průběhu roku 2015, především v návaznosti na přípravy. 

 

7.10 Příspěvky na činnost chovatelských klubů 

Byla otevřena otázka podpory chovatelských klubů králíků. Byly vzneseny různé návrhy na 

podporu činnosti chovatelských klubů. Př. MVDr. Šimek navrhl, aby př. Červinka vytvořil na 

příští zasedání návrh metodiky k připomínkování. V ní by měla být zohledněna zejména 

výstavnická účast členů klubů na CVMK anebo CV. Nelze počítat s nějakými vysloveně 

horentními sumami, protože na to není rozpočet odbornosti stavěn, nicméně členové ÚOK by 

rádi podpořili zejména kluby s aktivní účastí. Předpokládá se, že během roku 2015 bude 

definitivní forma metodiky schválena a tato začne platit od roku 2016. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/10.: ÚOK ukládá zpracovat návrh metodiky pro každoroční přidělování 

příspěvků chovatelským klubům. Zodpovídá: př. T. Červinka. Termín: do příští schůze 

ÚOK CHK č. 1/2015. 

 

7.11 Brožura o historii a současnosti posuzování králíků u nás 

Př. MVDr. Šimek hovořil o vhodnosti vypracovat brožuru o posuzování králíků, kde by byla 

zmíněna všechna důležitá historická fakta z průběhu století, co se králíci u nás hodnotí na 

výstavách až po současnost. Jednalo by se mj. také o soupis všech dohledatelných 

posuzovatelů králíků, termínů uznání plemen a našich historicky významných osobách 

spjatých s posuzování králíků u nás. Na této publikaci by pracoval společně s př. J. Jahodou a 

oslovili by starší kolegy posuzovatele, kteří by mohli přispět svými praktickými znalostmi. 

Brožura by byla zhruba v podobném formátu jako brožury ze setkání mladých chovatelů na 

celostátních kolech (tj. formát A5, cca 70 – 80 stran vč. fotografií). Př. MVDr. Šimek podotkl, 

že taková publikace bývá v zahraničí samozřejmostí, zatímco u nás nikdy vydána nebyla, 

navíc ke škodě celého králíkářství, archiv starých dokumentů na Sekretariátu ČSCH v Praze 

je zcela nedostatečný. Autoři by publikaci by zpracovali v průběhu roku 2015 a 2016, tak aby 

byla hotová na školení posuzovatelů králíků na jaře 2017 (k příležitosti 110 let od vzniku 

prvního vzorníku pro posuzování králíků u nás). Posuzovatelům by se rozdala zdarma a menší 

část by se mohla nabízet do knihoven či v rámci volného prodeje na velkých výstavách, čímž 

by se část nákladů i vrátila zpět. Členové ÚOK CHK i Komise posuzovatelů se shodli, že je 

potřeba takovou publikaci vypracovat. Na některém z dalších jednání bude tato otázka řešena 

detailněji. 

Hlasování: všichni pro 

Usnesení K 14/4/7/11: ÚOK CHK souhlasí s vypracováním historické publikace o 

posuzování králíků u nás. Detailní informace budou řešeny v průběhu roku. Zodpovídá: př. 

Jahoda a MVDr. Šimek. 
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8.) Závěr 

Vzhledem k tomu, že byl program schůze vyčerpán, př. Sirotek ukončil jednání v 22,30 hod. 

 

 IV. – Tvorba a ověření zápisu 

 

Zápis zpracoval: MVDr. Vlastimil Šimek                                         Podpis: .................... 

Ověřovatel zápisu: MVDr. Miloslav Martinec                                       Podpis: ...................... 

 


